

[Text]

**Mr. Robinson (Burnaby):** That relates to the initiation of complaints, though. That does not in any way, as I read it, involve the examination of the arrangements which are referred to in Schedule I Clause 20.(1)(b) between the corporate sector and the government to receive information in a confidential manner.

Is the minister prepared to agree that the Information Commissioner would have the power to, at least, request further information and clarification of such arrangements from the government institutions that enter into them?

**Mr. Fox:** What type of arrangements are you referring to?

**Mr. Robinson (Burnaby):** These are arrangements under Schedule I Clause 20.(1)(b) whereby information is received in confidence by government institutions.

• 2100

**Mr. Fox:** It does not refer to an arrangement.

**Mr. Robinson (Burnaby):** But it refers to an ongoing course of conduct of consistent treatment in a confidential manner.

**Mr. Fox:** It is Clause 21.(b).

**Mr. Robinson (Burnaby):** Yes. Just so the Information Commissioner will have some power to ensure that that provision is not being abused and used to deny access to information.

**Mr. Fox:** There is no general power as such to monitor in the way you suggest, but there is the power to act on a complaint that something has been withheld under 21.(b), and the Information Commissioner conducting the investigation would surely be entitled to make recommendations of a general nature in a special or an annual report to Parliament.

**Mr. Baker (Nepean-Carleton):** He is going to be so busy he is not going to have time for any fooling around.

**Mr. Fox:** Basically there is no general power to monitor if that is the question

**Mr. Robinson (Burnaby):** Thank you, Mr. Chairman.

**Mr. Fox:** I think there is a limit to what the Information Commissioner should be asked to do in that we are setting up a parliamentary committee to monitor the legislation in the first three years. I would expect that parliamentary committee would want to fulfil that responsibility.

**The Chairman:** All right. Thank you, Mr. Robinson.

Clause 31 as amended agreed to.

On Clause 32—*Written complaint*

**The Chairman:** We have an amendment on page 57. Mr. Masters, I give you the floor.

[Translation]

**M. Robinson (Burnaby):** Cela a trait à la formulation initiale des plaintes. Si j'ai bien compris, cela n'a rien à voir avec les arrangements visés au paragraphe 20(1)b entre le secteur privé et le secteur public en vue d'obtenir des renseignements de nature confidentielle.

Le ministre est-il disposé à accepter que le commissaire puisse, à tout le moins, exiger d'obtenir des renseignements complémentaires ainsi que des éclaircissements sur ces arrangements?

**M. Fox:** De quels arrangements voulez-vous parler?

**M. Robinson (Burnaby):** Il s'agit des arrangements visés à l'alinéa 20(1)b qui permet au gouvernement de prendre connaissance de renseignements de nature confidentielle.

**M. Fox:** L'alinéa en question ne fait pas état d'un arrangement.

**M. Robinson (Burnaby):** Mais il s'agit par contre d'une procédure visant à traiter de façon constante des renseignements de nature confidentielle.

**M. Fox:** Il s'agit du paragraphe 21.(b).

**M. Robinson (Burnaby):** Oui. De façon à ce que le commissaire ait certains pouvoirs qui lui permettent de veiller à ce que l'on n'abuse pas de cette disposition ou encore pour qu'elle ne serve pas à refuser l'accès à l'information.

**M. Fox:** Il n'existe aucun pouvoir général qui permettrait de contrôler, comme vous le dites, mais la loi permet de donner suite à une plainte au cas où certains renseignements n'ont pas été communiqués en vertu du paragraphe 21.(b), et le commissaire chargé de l'enquête serait certainement en mesure de faire des recommandations générales dans un rapport spécial, voire dans un rapport annuel au Parlement.

**M. Baker (Nepean-Carleton):** Il aura tellement de travail qu'il ne pourra absolument rien faire d'autre.

**M. Fox:** Fondamentalement, il n'y a aucun pouvoir général de contrôle, si c'est ce que vous voulez savoir.

**M. Robinson (Burnaby):** Merci, monsieur le président.

**M. Fox:** A mon avis, il y a une limite à ce que l'on pourrait demander de faire au commissaire en ce sens que nous sommes sur le point de mettre sur pied un comité parlementaire qui aura pour tâche de surveiller l'application de la loi pendant les trois premières années. Je crois que le présent vaudra sans doute se charger de cette responsabilité.

**Le président:** Très bien. Merci monsieur Robinson.

L'article 31 amendé est adopté.

Article 32—*Plaintes écrites*

**Le président:** Nous avons un amendement à la page 57. Monsieur Masters, je vous donne la parole.